
 
 

Ordinært møde i Grejs Lokalråd den 6.juni 2023 
Referat 
Tid: Kl. 19.00 i Grejs Kulturcenter, festlokale N 

Forplejning: Arne B 

Afbud: Karsten, Karen  

Tilstede: Anny, Arne B, Arne P, Edel, Finn, Bo, Jens Karl, Jens 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af referat fra den 9.2. 2023 

Godkendt  

2) Seniorbofællesskab. (Arne B) 

Arne B har haft kontakt med det firma, der har købt Poul G’s gård. Der skal opføres 20 boliger, lav 

tæt bebyggelse. Anni tænker, at der måske kan være plads til både friplejehjem og seniorboliger. 

Der er brug for 15000 m2 til et plejehjem. 

Der er endnu ikke en lokalplan for området. Vi skal være hurtige, hvis vi skal have indflydelse på 

den kommende lokalplan. Der skal etableres kontakt mellem Diakonissestiftelsen (Annys kontakt i 

forhold til etablering af et plejehjem) og ejerne af Germands gård, Anny og Bo kontakter de to. 

3) Grejs Byvision. Evaluering af workshop om Grejs Byvision. Det fremtidige arbejde. (Arne P) 

Den færdige version udsendes d. 16.juni og der er borgermøde d. 22.juni. Kommunen giver øl og 

vand. Finn lægger et OBS på nyhedsbrevet 2 dage inden borgermødet.  

Angående indhold i byvisionen: Vigtigt, at der kommer en cykelsti mellem Hornstrup og Grejs. Bo 

tilføjer, at en sti mellem Holtum skal med. 

Den foreløbige byvision er lagt på Grejs.dk 

4) Grejs Bysyn. (Peter og Karsten). 

Punktet udsat. 

5) Fjernvarme til Grejs. Status og varmegruppens videre arbejde (Arne P.) 

Flere nye medlemmer af gruppen. Der kommer ikke flere oplysninger fra Trefor. Efter 

sommerferien laves en undersøgelse om interessen for at få fjernvarme. Til den tid skal 

varmegruppen være proaktive for at øge interessen med oplysninger mm.  

6) Ekstra punkt på dagsordenen. 

Henvendelse fra Tove Stubager mf. om et ”Speakers Corner” i Grejs: En trækvogn (forsynet med en 

soundboks, mikrofoner mm, der kan køre rundt i Grejs, når nogle har noget at sige eller gerne vil 

spille eller synge. Mange musikanter, der kan lave musik i Grejs, Ansøgningen drejer sig om en 



 
 

soundboks, mikrofon m. ledninger og en lille trækvogn, i alt ca. 10.000 kr. Der kan max få 10.000kr 

fra strakspuljen.  

Ideen sendes videre til Borgerforeningen, idet lokalrådet ikke mener, at ideen hører hjemme i 

dette. 

7) Købmandsbutik, status (Arne B.) 

Intet nyt 

8) Infotavle på skovområdet mellem Grejsbjergvej og Vestermarksvej. (Peter). 

Intet nyt 

9) Hjemmeside og infotavle (Finn og Karsten). 

Karsten sygemeldt. 

Finn tager over angående infotavlen. Han undersøger, om der kan opsættes en indendørs-skærm i 

Let-Køb og/eller hos Pizzamanden. Kontakter Karsten.    

10) Økonomi (Edel) 

66787 kr på kontoen, 51719 kr klimagruppen, 9178 kr infotavlen, 5890 kr lokalrådet 

11) Grejs Klimalandsby. Det videre arbejde. (Edel) 

Der planlægges et arrangement den 3. eller 4. nov. Klimagruppen har booket Yvonne Godtfredsen, 

der ved meget om madspild, til et foredrag. Planen er, at folk kan komme med deres rester og der 

hentes mad fra Refood. Bo: Lederen af Refood kan fortælle om deres arbejde. 

Der etableres en forboldgolfbane, hvor der mellem stierne kan etableres biodiversitetsområder. 

Kommunen er interesseret i at finansiere etableringen af dette med de resterende penge fra den 

tildelte bevilling til klimagruppen, der skal bruges i dette kalenderår. 

12) Sti til Hornstrup – status (Arne P) 

Den vil blive indarbejdet i byvisionen. 

13) Etablering af ridesti på Gormsenstien – status (Arne P) 

Udsat. 

14) Husstandsomdelt oversigt over aktiviteter i Grejs. Evaluering. (Peter) 

Glittet papir og stærke farver – intet farligt i de stærke farver. 

15) Eventuelt 

 

Næste møde: tirsdag d. 15.8. 2023.  

Forplejning: Jens Karl  

 


